

(a) The land dispute referred to in the petition has been settled to the satisfaction of the local population concerned,

(b) The six farmers referred to in the petition were arrested for assault and were prosecuted according to the law,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that in so far as the arrest of the six farmers is concerned, the petition is inadmissible under rule 81 of its rules of procedure;

3. *Considers* that in so far as the land dispute is concerned, no recommendation by the Council is necessary;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*440th meeting,
9 July 1952.*

497 (XI). Petition from the Hamar Youth Club (T/Pet.11/41) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Hamar Youth Club (T/Pet.11/41), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/952) as well as of the oral statement⁴¹ of the special representative, in particular that:

(a) The Hamar Youth Club has recently been recognized as a political party and as such will be entitled to representation in the Territorial Council when it has at least five registered branches in the interior of the Territory as required by Ordinance No. 18 of the Territorial Council,

(b) The Administration had previously proposed that the Hamar Youth Club be given a seat on the Territorial Council as a cultural and benevolent organization but, in view of the contrary advice of the Territorial Council and the United Nations Advisory Council for the Trust Territory of Somaliland under Italian Administration, this course was abandoned and the Hamar Youth Club was recognized as a political party, thereby becoming subject to the requirements referred to above,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

⁴¹ See document T/C.2/SR.31.

a) Le litige foncier visé dans la pétition a été réglé à la satisfaction de la population locale intéressée,

b) Les six agriculteurs visés dans la pétition ont été arrêtés pour voies de fait et poursuivis conformément à la loi,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* que, dans la mesure où il s'agit de l'arrestation des six agriculteurs, la pétition n'est pas recevable en vertu de l'article 81 de son règlement intérieur;

3. *Décide* que, dans la mesure où il s'agit du litige foncier, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*440ème séance,
9 juillet 1952.*

497 (XI). Pétition du Hamar Youth Club (T/Pet.11/41) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition du Hamar Youth Club (T/Pet.11/41), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/952), ainsi que de la déclaration verbale⁴¹ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le Hamar Youth Club a récemment été reconnu comme parti politique et aura le droit, à ce titre, d'être représenté au Conseil territorial, dès qu'il possédera à l'intérieur du Territoire au moins cinq sections reconnues, conformément à l'ordonnance No 18 du Conseil territorial,

b) L'Autorité chargée de l'administration avait antérieurement proposé d'accorder un siège au Conseil territorial au Hamar Youth Club en tant qu'association culturelle et société d'entraide, mais, vu l'avis contraire du Conseil territorial et du Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne, cette solution a été abandonnée, et le Hamar Youth Club est maintenant reconnu comme parti politique et relève ainsi des règlements rappelés ci-dessus,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

⁴¹ Voir le document T/C.2/SR.31.

2. *Considers* that a basis has been provided for a satisfactory settlement of the case referred to in the petition;

3. *Further draws the attention* of the petitioners to the following recommendation on political organizations adopted by the Council at its eleventh session:

"The Council, noting with satisfaction the steps taken by the Administering Authority to give political parties an increased role in the political organs of the Territory, shares the hope expressed by the Visiting Mission of 1951 that the leaders of political parties will emphasize increasingly the constructive aspect of their role.

"The Council, noting that the present law regulating the activities of political parties, which was enacted during the period of the former Military Administration, is shortly to be replaced by a new law, urges the Administering Authority to put such a law into effect as soon as possible."

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*441st meeting,
10 July 1952.*

498 (XI). Petition from the Unione Difesa della Somalia (T/Pet.11/44) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Unione Difesa della Somalia (T/Pet.11/44), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/952) as well as of the oral statement⁴² of the special representative, in particular that:

(a) The Residency Council of Brava on which political parties are represented, participated indirectly in the selection of the representative of Brava to the Territorial Council,

(b) The Administration contemplates the gradual introduction of the elective principle in the selection of members of the Territorial Council,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the following recommendation on elections to the

2. *Estime* que l'on possède maintenant les éléments d'un règlement satisfaisant de l'affaire dont traite la pétition;

3. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur les recommandations suivantes, relatives aux organisations politiques, adoptées par le Conseil, à sa onzième session:

"Le Conseil, prenant acte avec satisfaction des mesures que l'Autorité chargée de l'administration a prises pour confier aux partis politiques un rôle plus important dans les organes politiques du Territoire, exprime l'espoir, comme l'a fait la Mission de visite de 1951, que les chefs des partis politiques accorderont une importance accrue à l'aspect constructif de leur rôle.

"Le Conseil, prenant acte du fait qu'une loi nouvelle doit prochainement remplacer la loi, promulguée sous l'ancienne Administration militaire, qui régit encore actuellement l'activité des partis politiques, demande instamment à l'Autorité chargée de l'administration de mettre cette nouvelle loi en vigueur dans le plus bref délai possible";

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*441ème séance,
10 juillet 1952.*

498 (XI). Pétition de l'Unione Difesa della Somalia (T/Pet.11/44) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant accepté et examiné, à sa onzième session, la pétition de l'Unione Difesa della Somalia (T/Pet.11/44), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/952), ainsi que de la déclaration verbale⁴² du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le Conseil de résidence de Brava, au sein duquel les partis politiques sont représentés, a participé indirectement au choix du représentant de Brava au Conseil territorial,

b) L'Administration se propose d'introduire progressivement le principe électif dans le choix des membres du Conseil territorial,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Attire, en outre, l'attention* des pétitionnaires sur les recommandations suivantes que le Conseil a adoptées

⁴² See document T/C.2/SR.15.

⁴² Voir le document T/C.2/SR.15.